



CANADA

C  
o  
m  
m  
u  
n  
i  
q  
u  
é

No. 80  
no

FOR IMMEDIATE RELEASE  
POUR DIFFUSION IMMEDIATE

OCTOBER 29, 1971  
LE 29 OCTOBRE 1971

DIPLOMATIC APPOINTMENTS/  
NOMINATIONS DIPLOMATIQUES

---

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today the following appointments.

Mr. Jean-Marie G. Déry, 43, of Ottawa, Director of the Francophone Institutions Division of the Department of External Affairs, as Canadian Ambassador to the Democratic Republic of the Congo and Ambassador to the People's Republic of the Congo.

Mr. Robert L. Wales, 48, of Winnipeg, Executive Assistant to the Assistant Deputy Minister of Immigration, as Canadian Commissioner to Hong Kong.

Biographical notes are attached.

\* \* \*

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'Honorable Mitchell Sharp, annonce aujourd'hui les nominations suivantes.

M. Jean-Marie G. Déry, 43 ans, d'Ottawa, Directeur des Institutions francophones du Ministère des Affaires extérieures, au poste d'Ambassadeur du Canada auprès de la République démocratique du Congo et de la République populaire du Congo.

M. Robert L. Wales, 48, de Winnipeg, présentement adjoint exécutif au Sous-ministre adjoint (Immigration), au poste de Commissaire canadien à Hong Kong.

Des notes biographiques sont annexées.

JEAN-MARIE GAETAN DERY

Mr. Déry was born in Ottawa in 1927 and received a B.A. and a Ph.B. from the University of Ottawa in 1950. He studied political science at the University of Ottawa from 1950-52 and joined the Department of External Affairs in 1952. Mr. Déry has served abroad in Mexico, Tel Aviv and Phnom Penh. He was Chargé d'Affaires in Tel Aviv for eight months and Acting Commissioner in Phnom Penh from September 1963 to April 1965. He was appointed Counsellor to Accra from August 1967 to September 1969. In Ottawa Mr. Déry has served in Consular, Commonwealth, Protocol, Defence Liaison (2) and U.S.A. Divisions and since his return from Ghana in 1969 he has served in the Francophone Institutions Division of which he was named Director in February of this year.

He is married to the former Maria Elena Herrerias Alvarado and they have two children.

JEAN-MARIE GAETAN DERY

M. Déry est né à Ottawa en 1927. Il a obtenu un diplôme de bachelier ès arts et un bachelier en philosophie (1950) de l'Université d'Ottawa. Il a étudié les sciences politiques à cette même université de 1950 à 1952 et est entré au Ministère des Affaires extérieures en 1952. M. Déry a été en poste à Mexico, Tel-Aviv et Phnom-Penh. --Il a été Chargé d'Affaires à Tel-Aviv durant huit mois et Commissaire suppléant à Phnom-Penh de septembre 1963 à avril 1965. Il fut ensuite nommé Conseiller à Accra où il est resté d'août 1967 à septembre 1969. A Ottawa, M. Déry a travaillé auprès des Directions suivantes: Affaires consulaires, Affaires du Commonwealth, Protocole, Deuxième Direction de Liaison avec la Défense, Affaires des Etats-Unis d'Amérique. Après son retour du Ghana en 1969, il a été affecté à la Direction des Institutions francophones, dont il a été nommé Directeur en février de cette année.

M. Déry est marié et a deux enfants. Mme Déry est née Maria Elena Herrerias Alvarado.

ROBERT L. WALES

Mr. Wales was born in Portage la Prairie, Manitoba, on June 17, 1923. From 1940 to 1947 he was stationed in Halifax with the Communications Branch of the Canadian Navy and from 1947 to 1951 he attended McGill University where he obtained a B.A. in Political Science and Economics and History. From 1951 to 1955 he was on Canadian Navy Assignments in the Far East and from 1955 to 1956 was the Royal Canadian Navy member to the staff of the Canadian Commissioner to the I.C.S.C. in Saigon. During the period 1956-59 Mr. Wales was on various R.C.N. assignments as Squadron Commanding Officer. In 1959 he joined the Department of Citizenship and Immigration as a Foreign Service Officer and was posted to Hong Kong from 1960 to 1962 as Assistant Officer-in-Charge of the Immigration Office. From 1962 to 1965 he served in New Delhi as Officer-in-Charge of the Immigration Office, and from 1965 to 1969 served again in Hong Kong as Superintendent of Canadian Immigration. Since 1969 Mr. Wales has been on assignment at headquarters in Ottawa where at present he is Executive Assistant to the Assistant Deputy Minister of Immigration.

Mr. Wales is married to the former Jeanne Gervais of St. Hyacinthe, Quebec, and they have one child,

ROBERT L. WALES

M. Wales est né à Portage-la-Prairie au Manitoba le 17 juin 1923. De 1940 à 1947 il était en garnison à Halifax à la Direction des communications de la Marine canadienne et, de 1947 à 1951, il a fréquenté l'Université McGill, où il a obtenu un baccalauréat ès arts en sciences politiques et économiques et en histoire. De 1951 à 1955, il était affecté à la Marine canadienne en Extrême-Orient et, de 1955 à 1956, il était le délégué de la Marine royale du Canada auprès du Commissaire canadien à la C.I.S.C. à Saïgon. De 1956 à 1959 M. Wales a occupé divers postes dans la M.R.C. en qualité de commandant d'escadre. En 1959 il est nommé au Ministère de la Citoyenneté et de l'Immigration comme agent du service extérieur puis affecté à Hong Kong de 1960 à 1962 comme adjoint du chargé du Bureau de l'Immigration. De 1962 à 1965 il sert à New Delhi à titre de chargé du Bureau de l'Immigration et, de 1965 à 1969, il sert de nouveau à Hong Kong en qualité de surintendant de l'Immigration canadienne. Depuis 1969 M. Wales est en fonctions au siège d'Ottawa, où il est actuellement l'adjoint exécutif du Sous-ministre adjoint à l'Immigration.

M. Wales est marié à Jeanne Gervais de Saint-Hyacinthe (Québec) et le couple a un enfant.